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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Ärendet om utseende av nytt dataskyddsombud utgår, enligt förslag från ordföranden. Med 
den förändringen fastställde nämnden den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Bygg ett bullerskydd mot Nynäsvägen vid Farstaängen 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda ett medborgarförslag från Alex 
Pacheco om att bygga ett bullerskydd mot Nynäsvägen vid Farstaängen. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Alex Pacheco att nämnden ska bygga ett bullerskydd mot 
Nynäsvägen vid Farstaängen.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-31. 
Dnr FAR 2021/534 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Skapa en kanotled mellan Magelungen och Drevviken 
Svar på medborgarförslag 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Ulrika Fransson om att skapa en 
kanotled mellan Magelungen och Drevviken. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Ulrika Fransson att en kanotled ska skapas mellan 
Magelungen och Drevviken. Om det inte är möjligt föreslås att förvaltningen gör i ordning 
platser där man kan kliva i eller ur kanoter och bära dem till ett annat läge där det åter går att 
paddla.  
 
Förvaltningens uppfattning är att möjligheter saknas att göra en kanotled i Forsån liksom att 
anlägga i- och urstigningsplatser. Forsåns vattenstånd varierar över året och botten är på sina 
ställen stenig. Längs ån är det bitvis svårt att ta sig i land då nivåskillnaden mellan ån och 
fast mark är stor. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-23. 
Dnr FAR 2021/218 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Lekvärdesfaktorer som verktyg för förskolegårdar med plats för barns lek 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om lekvärdesfaktorer som verktyg för förskolegårdar 
med plats för barns lek. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden tar Socialdemokraterna och Vänsterpartiet upp Enskede-
Årsta-Vantörs funktionsprogram för förskolans utemiljöer. Programmet fastställer 
lekvärdesfaktorer utifrån aspekter som omväxlande vegetation, topografi, lekutrustning, 
underlagets kvalitet och närhet till bra grönområden. Partierna undrar om det är möjligt att ta 
fram ett motsvarande program för Farsta.  
 
Förvaltningen är överens med partierna om vikten av att förskolebarn har tillgång till en gård 
som har en utomhusmiljö som inbjuder till pedagogisk verksamhet och rörelseaktiviteter. 
Förvaltningen har ambitionen att se över planeringsprocessen kring nybyggnation och 
restaurering av äldre förskolegårdar och konstaterar att Enskede-Årsta-Vantörs program kan 
bli en viktig kunskapskälla i det utvecklingsarbetet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-07-13. 
Dnr FAR 2021/353 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5 Fler bokbytarskåp i stadsdelsområdet 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om fler bokbytarskåp i stadsdelsområdet. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Socialdemokraterna och Vänsterpartiet att 
bokbytarskåp ska placeras ut i stadsdelsområdets alla stadsdelar. I skåpen kan folk ställa in 
lästa böcker och ta med sig en oläst bok. Vid Majrovägen i Gubbängen finns ett skåp med 
böcker och förslagsställarna ser det som ett trevligt inslag som också uppmuntrar till läsning.  
 
Förvaltningen instämmer i att återbruk av böcker är en bra idé. Däremot är förvaltningen 
tveksam till om behovet av bokbytarskåp är särskilt stort. Böcker finns att hämta eller skänka 
på exempelvis Farsta bibliotek. Förvaltningen anser inte heller att bokbytarskåp är en 
kommunal angelägenhet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-19. 
Dnr FAR 2021/442 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Leif Söderström (SD). 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att utreda om det är möjligt att placera bokbytarskåp vid 
några av de allmänna anslagstavlorna i stadsdelen. 
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§ 6 Förhyrning av ny lokal för Farsta dagliga verksamhet vid Fryksdalsbacken 8-10 
i Larsboda 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hos Stendörren Fastigheter AB beställa 

ombyggnad av lokal vid Fryksdalsbacken 8-10 i Larsboda för daglig verksamhet enligt LSS.  
2. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att teckna hyresavtal för den ombyggda lokalen. 
 
Ärendet 
Verksamhetslokalen vid Mårbackagatan 19 i Larsboda, som används för daglig verksamhet 
enligt LSS, har sagts upp av fastighetsägaren för avflyttning. Förvaltningen har funnit en 
ersättningslokal på Fryksdalsbacken 8-10 i Larsboda som bedöms vara lämplig för 
verksamheten. Lokalen behöver dock anpassas och byggas om. Fastighetsägaren Stendörren 
Fastigheter AB har presenterat underlag för ombyggnaden i form av hyresoffert och 
hyresavtal.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hos Stendörren 
Fastigheter AB beställa ombyggnad av lokalen vid Fryksdalsbacken 8-10 för daglig 
verksamhet enligt LSS samt att teckna hyresavtal för den ombyggda lokalen. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-23. 
Dnr FAR 2021/510 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
 
 
  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
23 SEPTEMBER 2021 

SIDA 9 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 7 Utseende av nytt dataskyddsombud för Farsta stadsdelsnämnd 
 
 
Ärendet utgick enligt nämndens beslut vid § 1. 
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§ 8 Tertialrapport 2 år 2021 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2 för 2021.  
2. Nämnden begär 0,4 miljoner kronor i budgetjustering för faktiska kostnader för 

kommunalt bostadstillägg för personer med funktionsnedsättning.  
3. Nämnden beslutar om ytterligare utlysning av föreningsbidrag. 

 
Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-09-15. 
Dnr FAR 2021/511 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Tertialrapporten rapporterar om ett ganska gediget överskott och vi vill denna gång göra ett 
medskick gällande fler viktiga delar och material som en del av överskottet skulle kunna 
investeras i. 
 

• Arbetsskor till personalen i verksamheter där det behövs såsom förskola och omsorg. 
• Personaldagar för personal som arbetar nära sina verksamheter och möjlighet till att 

ha dessa på annan plats än sin vanliga arbetsplats 
• Kompetensutbildningar 
• Fler datorer inom äldreomsorgen så personalen kan få möjligheter att delta på fler 

digitala aktiviteter och möten 
• Inköp av spel till äldreboenden och leksaker till förskolor 
• Ett lokalt kulturevenemang 
• Utöka antal feriejobb under höst- och jullov 

 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Tertialrapport 2 har inkommit till stadsdelsnämnden som ger en överblick kring 
förvaltningens arbete i relation till kommunfullmäktiges inriktningsmål.  
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Sverigedemokraterna ser positivt på att ett flertal inriktningsmål ser ut att uppfyllas under 
verksamhetsåret, samt att många verksamheter håller hög kvalitet Detta till trots kan det 
konstateras att en rad för stockholmarna viktiga frågor försummats genom de inriktningsmål 
som satts upp av kommunfullmäktige, samt hur de följs upp.  
 
I en situation där den allmänna samhällsdebatten präglas av reportage om grov kriminalitet 
och en betydande andel av befolkning känner sig otrygga på kvällar och i offentliga miljöer 
anser vi att inriktningsmålen är otillräckliga, och att mer behövs göras. Trots att 
brottsbekämpning är en i stor utsträckning nationell fråga finns det otaliga 
trygghetsfrämjande förslag, som Sverigedemokraterna tidigare presenterat, som kan spela en 
avgörande roll. 
 
Utvecklingen av Stockholms infrastruktur har sedan länge prioriterat vissa samhällsgrupper 
framför andra, och därigenom banat väg för en ordning där de som är beroende av bil 
bortprioriteras till förmån för andra grupper. Det är Sverigedemokraternas bestämda 
uppfattning att transportslag inte ska vara avgörande när det gäller rätten till god 
framkomlighet och möjlighet att få vardagen att gå ihop. Uppskjutet byggande av 
Östralänken och  utbyggnad av cykelbanor på bekostnad av bilväg är bara ett fåtal exempel 
på hur möjligheterna till framkomlighet försämras i Stockholm. 
 
Inriktningsmålet att Stockholm byggs attraktivt är även det kontroversiellt. Tillbyggnaden av 
Liljevalchs och de starka protesterna, som i sig bara är toppen på ett isberg, pekar tydligt på 
diskrepansen mellan folkviljan och de styrande i frågan om hur Stockholm utvecklas. Även 
här har Sverigedemokraterna länge understrukit behovet av en mer folkligt förankrad 
inriktning där även medborgarnas uppfattning om arkitektur tas i beaktande.  
 
Den presenterade tertialrapporten visar på hur förvaltningens arbete i många avseenden går i 
en positiv riktning, medan det i många avgörande fall går mot fel håll på grund av feltänkta 
inriktningsmål uppsatta av stadshusmajoriteten. Sverigedemokraterna kommer även fortsatt 
att arbeta för ett tryggare och mer demokratiskt Stockholm. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 9 Idéburet offentligt partnerskap – samverkan för att lösa samhällsutmaningar 
Yttrande över revisionsrapport från Stadsrevisionen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till Stadsrevisionen som 
yttrande över revisionsrapport nr 3/2021, Idéburet offentligt partnerskap – samverkan för att 
lösa samhällsutmaningar. 
 
Ärendet 
Stadsrevisionen har granskat stadens styrning och uppföljning av idéburet offentligt 
partnerskap (IOP). Deras samlade bedömning är att granskade nämnders styrning och 
uppföljning av idéburet offentligt partnerskap behöver utvecklas för att partnerskapen ska ge 
avsedd effekt på politiskt prioriterade samhällsutmaningar.  
 
Farsta stadsdelsförvaltning vill följa revisionskontorets rekommendationer och förbättra 
styrning genom att komplettera våra skriftliga rutiner och mallar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-07-26. 
Dnr FAR 2021/382 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Civilsamhället har varit med och utvecklat den svenska välfärdsmodellen, i samspel med 
staten och kommunerna. Viktiga sociala reformer har ofta initierats av folkrörelser. Flera av 
de välfärdstjänster som i dag är offentligt styrda och finansierade startades som verksamheter 
drivna av idéburna föreningar. Idéburna organisationer är fortfarande viktiga för lyfta fram 
brister i samhällsbygget och hitta lösningar. De kan agera som sociala innovatörer som ser 
samhällsproblem, beskriver dem och utvecklar metoder för att lösa dem. De ideella aktörerna 
är viktiga samarbetspartner som med sin expertis och sitt nätverk kan bidra till att nya 
grupper nås och till att stärka stadens arbete. 
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Syftet med IOP är just att med hjälp av föreningar och organisationer möta samhällsproblem 
som staden ensam inte kan lösa. Vi tror på den kraft och förmåga som civilsamhället besitter. 
Därför vill vi se en stärkt samverkan med civilsamhället.  
 
Revisionens granskning visar att Stockholms stad arbete med IOP inte är tillräckligt bra. 
Samtidigt är resultaten inte förvånande eftersom majoriteten inte har prioriterat 
föreningslivet i Stockholm. Inte heller har majoriteten velat ta sig an de samhällsutmaningar 
som finns i vår stad. Att majoriteten har valt att inte förlänga IOP-avtalen med till exempel 
Fryshuset i Östberga eller Folkets Husby sänder en signal om majoritetens syn på den ideella 
sektorn. Det gör även de nedskärningar som har gjorts på stödet till lokalföreningar. Vi anser 
att det är viktigt att staden snarast åtgärdar de brister som revisionen påpekar och prioriterar 
samarbetet med föreningslivet. Utbildningsinsatser om IOP behöver genomföras så att 
samtliga nämnder är införstådda med syftet och betydelsen av partnerskap. IOP ska inte 
användas som ett slags förenings- eller verksamhetsbidrag. Utan det är ett partnerskap 
mellan organisation och berörd nämnd med syfte att möta ett samhällsproblem. Med tydliga 
ramar och förväntningar. Att använda sig av IOP innebär att båda parter gör ett aktivt 
ställningstagande om att tillsammans lösa en utmaning. Vi anser att kommunfullmäktige ska 
anta nya riktlinjer för idéburet offentligt partnerskap med syfte att fler partnerskap ska slutas, 
samhällsutmaningar ska mötas och målsättningar i Agenda 2030 ska förverkligas. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) är en typ av samverkansform, ofta mellan ideella 
föreningar och en stadsdels eller kommuns förvaltning. 
 
Rätt använt, uppkommer en win-win situation där både samverkanspartnern och 
förvaltningen kan uppnå en ömsesidig målsättning på ett kostnadseffektivt och fördelaktigt 
sätt. 
 
Men som alltid när det gäller bidragsfinansiering är det viktigt att följa upp och kontrollera 
hur de anslagna medlen används.  Sverigedemokraterna välkomnar därför Stadsrevisionens 
översyn och rekommendationer för att stärka kontrollen över bidragen, vilket i det långa 
loppet gagnar både förvaltningen och seriösa samverkanspartners. 
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§ 10 Kommuner mot brott (SOU 2021:49) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av det statliga betänkandet Kommuner mot brott (SOU 2021:49). 
 
Ärendet 
Regeringen beslutade i november 2019 att tillkalla en särskild utredare med uppdrag att 
utreda kommunernas brottsförebyggande ansvar. Det färdiga betänkandet, Kommuner mot 
brott, har nu skickats ut på remiss.  
 
Förvaltningen ser positivt på utredningens förslag. Vi ser fram emot stöd av Brå att 
ytterligare utveckla vårt förebyggande arbete för att tillsammans med stadens övriga aktörer 
bidra till att minska och förebygga risker för brottslighet. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-30. 
Dnr FAR 2021/460 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Otrygghet kostar, både i form av mänskligt lidande och i kostnader. Utredningen fastslår att 
brottslighet kostar Sverige mellan 132 och 488 miljarder kronor årligen. Kostnaderna för 
alkoholrelaterad brottslighet uppgår till ca 10 miljarder kronor per år. Medan 
nationalekonomer har beräknat att en gängmedlem som sysslar med kriminalitet i 15 år kan 
kosta samhället ca 23 miljoner kronor och en enskild våldshändelse med två offer, förövare, 
vittnen och anhöriga kan uppgå till 75 miljoner kronor. Det är ofantliga summor som skulle 
kunna användas på ett annat sätt där det gör nytta för medborgarna och i välfärden. Därför 
har alla aktörer, stat, region, kommun och näringsliv, ett intresse av att arbeta 
brottsförebyggande.    
 
Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande om vi ska skapa ett tryggare 
samhälle Samhället måste göra sitt yttersta för att alla barn ska få bra uppväxtvillkor. Ett 
samhälle som inte investerar i barn och deras utveckling riskerar på lång sikt möta stora 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
23 SEPTEMBER 2021 

SIDA 15 
 

 
 
 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

utmaningar med ojämlikhet, segregation och otrygghet. Att kommunerna får ett lagstadgat 
ansvar för det brottsförebyggande arbetet är inte mer än rätt eftersom kommuner förfogar 
över många verktyg som lägger grunden för trygghet. Vi välkomnar utredningen och dess 
förslag. Det är också bra att regeringen redan nu har aviserat att man avser att förverkliga 
utredningens förslag och därför avsatt medel i budgetpropositionen för 2022 och åren framåt. 
Medel som ska komma kommunerna till del i enlighet med utredningens förslag.  
 
Att kommunerna också får ett särskilt ansvar för samordningen av det lokala 
brottsförebyggande arbetet ligger i linje med vår övertygelse om att trygghetsarbetet ska vara 
decentraliserat. Lägesbilderna ser olika ut i olika områden och för Stockholms stads del är 
utmaningarna olika i de olika stadsdelarna. Därför är det centralt att processer och insatser 
sker lokalt. Det är också viktigt att det brottsförebyggande arbete som bedrivs grundar sig på 
beprövad erfarenhet och evidensbaserade metoder.  
 
Det finns en god grund i Stockholm för att arbeta i enlighet med det lagstadgade uppdrag 
som kommunerna ges. Många nämnder har verksamheter som syftar till att arbeta både med 
situationell och social prevention. Stockholms utmaning de senaste åren har varit att stadens 
ledning inte prioriterat att avsätta resurser för att säkerställa att barn och unga inte rekryteras 
till kriminalitet. Skola och fritidsverksamheter har haft dåliga budgetar endast för att den 
politiska ledningen har valt skattesänkning framför investeringar i barn och unga. Med 
anledning av detta anser vi att staten måste säkerställa att de statliga bidragen som ges till 
kommuner för att arbeta brottsförebyggande måste gå till just det brottsförebyggande arbetet. 
Medlen ska inte kunna användas för skattesänkningar eller andra verksamheter som inte har 
med trygghetsarbete att göra.  
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Sverigedemokraterna välkomnar utredningens bredare intentioner att förtydliga vilka krav 
som ställs på Sveriges kommuner med hänsyn till det brottsförebyggande arbetet. Enligt 
utredningens enkät har 97% procent av de svarande kommunstyrelseordförandena svarat att 
de arbetar brottsförebyggande, vilket enligt vår uppfattning istället bör uppgå till 100%. 
 
Vi anser att utredning innehåller ett antal förslag som går i rätt riktning, men att förslagen i 
sig är otillräckligt för att motverka förekomsten av kriminalitet genom ett delvis mer 
strukturerat brottsförebyggande arbete. I likhet med vad som konstateras i utredningen är 
många av de nya förslagen irrelevanta för större kommuner som under en längre tid arbetat 
brottsförebyggande, däribland Stockholm.  
 
Trots en ambition om att förtydliga och förbättra kommunernas brottsförebyggande arbete, 
men framförallt minska mängden individer som dras in i kriminalitet, riskerar utredningen 
enbart ha en marginell påverkan.  
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För att i storstadens kontext åstadkomma en förändring i de områden som står för det stora 
flertalet rekryteringar till kriminalitet måste det finnas ett mer övergripande storstadsfokus i 
hur kommunernas arbete möjliggörs, genomförs och följs upp. 
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§ 11 Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för Stockholms stad 2022–2025 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till biblioteksplan för Stockholms stad 2022–2025. 
 
Ärendet 
Kulturnämnden har utarbetat ett förslag till ny biblioteksplan som är tänkt att ersätta 
Biblioteksplan 2016–2020. Med utgångspunkt i ”Vision Möjligheternas Stockholm – Vision 
2040” pekar förslaget ut riktningen för bibliotekets roll i att bidra till en stad som är 
världsledande i att leva upp till barnrätt och mänskliga rättigheter. Planen slår fast att 
biblioteket är mer relevant än någonsin genom sitt uppdrag och genom att vara en 
samhällsviktig verksamhet. Planen pekar ut riktningen inom fem strategiska områden, som 
man i planen valt att kalla förflyttningar.  
 
Förvaltningen ser positivt på förslaget. Arbetet med planen har varit ambitiöst och involverat 
många aktörer. Förslaget innebär inga direkta förändringar som påverkar stadsdelsnämndernas 
uppdrag, bortsett från att planen konkretiserar bibliotekets samhällsuppdrag som till viss del 
överlappar med stadsdelsnämndernas uppdrag om medborgarservice.  
 
Förvaltningen kan konstatera att den organisation med nod-bibliotek som planen föreslår i 
mångt och mycket redan stämmer med hur det ser ut i Farsta stadsdelsområde och välkomnar 
förtydligandet. Förvaltningen värdesätter samverkan med biblioteken och tycker den 
fungerar bra. Förvaltningen saknar skrivningar om bibliotekens framtida arbete vad gäller 
jämställdhet och hbtq. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-31. 
Dnr FAR 2021/399 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Förslaget på biblioteksplan för 2022-2025 är genomarbetat och bygger på Stockholmarnas 
erfarenheter och behov av biblioteksverksamheten i staden. Planen är fylld av berättelser 
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som visar hur viktig och uppskattad denna samhällsinstitution är. Staden växer, besökarnas 
och läsarnas beteendemönster har förändrats mycket över tid vilket fodrar anpassning av 
biblioteken. Det handlar om stärkt finansiering och att ta kliv framåt för att Stockholms 
bibliotek ska ligga i framkant nationellt och hålla högsta möjliga kvalitet.  
 
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver ske varsamt och med 
eftertanke. När biblioteken får ett förändrat uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa 
att det inte sker på bekostnad av likvärdig tillgång till biblioteken oavsett 
utbildningsbakgrund eller var i staden man bor. Det finns risker med att gå från lokala 
bestånd till en så kallad flytande samling. För att den senare ska fungera fullt ut och stärka 
likvärdigheten behöver beteendemönstren se liknande ut i hela staden, vilket de inte gör. Om 
boende i innerstaden i högre grad beställer och efterfrågar böcker av olika kategorier än vad 
boende i ytterförorterna gör så kommer böcker att koncentreras till de centrala biblioteken, 
vilket skulle vara förödande.  
 
Särskilt viktigt är det att barnböcker inte ingår i stadens gemensamma bestånd utan att varje 
enskilt bibliotek har en egen barnavdelning. Det finns skäl att fundera över vilka andra typer 
av böcker som bör ingå i bibliotekens egna bestånd för att motverka de negativa sidorna med 
en flytande samling, såsom minskad spontan utlåning.  
 
Vi ställer oss i grunden positiva till att varje stadsdelsområde har ett nodbibliotek som kan 
erbjuda ett bredare utbud av böcker och programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt 
kritiska till att den här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek. 
Biblioteket mitt i byn har inte tappat relevans. Tvärtom menar vi att ett levande lokalt 
bibliotek i närområdet är viktigare än någonsin. Den här mandatperioden har 
samhällsservicen i staden försämrats på många platser, särskilt i våra ytterförorter. En 
reducering av de lokala biblioteken skulle i det avseendet vara dråpslag på många platser.  
 
Vidare går och cyklar många barn och föräldrar till sitt lokala bibliotek för att låna böcker. 
Hur många av dessa skulle ta sig till ett nodbibliotek en eftermiddag efter förskolan när det 
lokala biblioteket inte finns kvar eller har minskad tillgänglighet? Att lägga ner, ta bort 
bemanningen eller reducera tillgängligheten till dessa skulle skapa oerhört negativa effekter 
för barnens läsande, läskunnighet och den lokala samhällsservice som biblioteken är en 
essentiell del av.  
 
Biblioteksverksamheten har varit nedprioriterad under den här mandatperioden och 
renoveringen av Stadsbiblioteket har inte finansierats. Det är mycket oroande givet den 
ökade kostnadsbild som en utbyggnad av nodbiblioteken skulle innebära. Därför förutsätter 
vi att biblioteksplanen möts upp av stärkt finansiering som möjliggör utvecklingen av 
nodbiblioteken samtidigt som vi stärker våra lokala bibliotek. 
 
Biblioteken är en plats som många människor söker sig till för ärenden som inte har med 
läsning eller utlån av media att göra. Samhällsservicen som biblioteken erbjuder i form av 
vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, kopiatorer och wi-fi är mycket 
uppskattad och viktig för många stockholmare. Vi ställer oss positiva till att den här delen av 
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bibliotekens verksamhet lyfts upp i biblioteksplanen, men hade önskat att man tog ett 
ytterligare kliv och föreslog att varje bibliotek också ska ha ett medborgarkontor. På flera 
platser är bibliotek och medborgarkontor samlokaliserade och vi anser att det finns goda skäl 
att höja ambitionsnivån för samhällsservicen för alla stadens bibliotek.  
 
Vidare anger biblioteksplanen att all verksamhetsutveckling bör utgå från att utforma en så 
inkluderande verksamhet som möjligt. Biblioteket beskrivs som en plats som ska vara 
inbjudande, trygg och tillgänglig för alla. Exempelvis lyfts Barnrättsperspektivet på ett 
tydligt sätt, men HBTQ+ perspektivet lyser med sin frånvaro. Svensk biblioteksförening har 
för sin del utformat en guide för bibliotekens arbete med just hbtq+ frågor, med syfte att 
inspirera verksamma inom sektorn, och där beskrivs bland annat vikten av ett medvetet 
inkluderande för att bättre kunna skapa en miljö där alla känner sig välkomna och trygga. Dit 
når biblioteken genom kompetensutveckling och normkritiska perspektiv som är viktiga inte 
bara för det direkta arbetet i biblioteksrummen utan också vid marknadsföring, rekrytering 
och planering. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Sverigedemokraterna ser positivt på att det presenteras en plan för bibliotekens framtid i 
Stockholms stad. Den centrala utgångspunkten för alla bibliotek har varit och bör vara som 
en plats för förkovran och kunskapsspridning. I tider av förändrade konsumtions- och 
levnadsmönster är det av stor vikt att föra diskussioner om hur vi kan bevara och värna 
centrala institutioners roll i framtiden. Bibliotekens roll att bevara viktig litteratur blir än mer 
betydelsefull eftersom allt mer nu digitaliseras. 
  
Biblioteken spelar en central roll i att skapa mötesplatser och erbjuda tillgång till kunskap för 
de som annars inte har det. Inte minst som en avgörande resurs för de som är i behov av 
tekniskt stöd. Stockholms stadsbibliotek är lika gammalt som den svenska demokratin och 
Sveriges bibliotekstradition är en del av den svenska kulturen. I och med de 
samhällsutmaningar som den förda politiken har skapat så ser vi att bibliotekens roll blir allt 
viktigare för att sprida kunskap om svensk kultur och historia till nya generationer. 
  
Vidare ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, ett koncept som syftar till 
att hålla biblioteken öppna utan närvarande personal, då stadens bibliotek har haft problem 
med ungdomsgäng som bidragit till en otrygg och ogästvänlig miljö för övriga besökare. 
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§ 12 Handlingsplan mot nedskräpning på land och i vatten 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till handlingsplan mot nedskräpning på land och i vatten. 
 
Ärendet 
Trafiknämnden har i budgeten för 2021 fått i uppdrag av kommunfullmäktige att i samråd 
med kommunstyrelsen, miljö- och hälsoskyddsnämnden och stadsdelsnämnderna ta fram en 
handlingsplanför att minska nedskräpning på land och i vatten. Handlingsplanen omfattar 
åtta rubriker med 40 åtgärder och föreslås gälla åren 2021–2024. Trafiknämnden föreslås 
vara huvudansvarig, även för att åtgärderna följs upp och utvärderas.  
 
Förvaltningen ser sammantaget positivt på framtagen handlingsplan och hoppas att 
föreslagna åtgärder leder till att städning och renhållning håller samma standard i hela 
staden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-07-15. 
Dnr FAR 2021/383 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Vi tycker förvaltningens svar är mycket bra men vi ser gärna att Farsta går i framkant och 
man runt om i Farsta anordnar fler återvinningsstationer samt att man ställer upp containrar 
runt om i Farsta två gånger om året så folk kan slänga grovsopor. Det skulle underlätta för 
dem som inte har bil eller på olika sätt har svårt att åka till de stora återvinningscentralerna. 
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§ 13 Motion S om att ta bort avgiften från fritidsklubbarna 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av en motion från Karin Lekberg, Socialdemokraterna, om att ta bort avgiften 
från fritidsklubbarna. 
 
Ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Karin Lekberg (S) att avgiften för 
fritidsklubbarna ska tas bort. Inskrivningsgraden skiljer sig kraftigt åt mellan stadsdelarna. 
Motionären vill att fler barn, inte färre, ska ha möjligheten att gå till fritidsklubbarna.  
 
Förvaltningen ser att närheten till parklek kan förklara skillnaden mellan stadsdelars olika 
inskrivningsgrad. För vissa familjer kan avgiften till fritidsklubben utgöra ett ekonomiskt 
hinder. Beträffande slopad avgift ser förvaltningen dock en risk för att det då blir alltför lätt 
att inte delta, hoppa av eller delta oregelbundet, vilket påverkar verksamheten negativt. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-06-14. 
Dnr FAR 2021/321 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Leif Söderström (SD). 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Stadsdelsnämnden föreslår kommunfullmäktige att tillstyrka motionen. 
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§ 14 Motion SD om att utöka antalet båtplatser i Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på en motion från Peter Wallmark, Sverigedemokraterna, om att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm. 
 
Ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Peter Wallmark (SD) att antalet båtplatser i 
Stockholm ska utökas. Det är kö med minst fem års väntetid till samtliga båtplatser. Peter 
Wallmark anser att båtlivet tillför stora värden till staden som besöksmål. Han föreslår att en 
utökning av platser kan ske genom förlängning av bryggor i befintliga anläggningar och i 
stadsdelar som är under planering bör nya bryggor och angöringsplatser planeras.  
 
Förvaltningen instämmer i att båtlivet är ett trevligt inslag i Stockholm. Förvaltningen har 
inga synpunkter på att befintliga bryggor förlängs i mindre omfattning så länge det inte 
inverkar negativt på allmänhetens tillgång till stränder och vatten. Om det är möjligt med nya 
anläggningar när nya områden bebyggs anser förvaltningen att det är positivt. Det skulle vara 
värdefullt om vinterförvaring ordnas på annan plats då uppläggningsplatserna ofta är stora 
grusytor i ett vattennära läge och inte tillför några upplevelse- eller skönhetsvärden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-24. 
Dnr FAR 2021/447 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 
ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
 
1. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunalfullmäktige tillstyrker motionen. 
2. Nämnden anför därutöver följande. 
  
Motionen syftar till att utöka antalet båtplatser i Stockholm, och därmed underlätta för  
båtägandet. 
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Sverigedemokraterna vill att möjligheten till båtägande för stockholmarna ska vara en av 
många faktorer som gör staden till en attraktiv plats bo i. Att åka båt är för många en 
omistlig del av sommar och semester – stadens tillgång till vatten och närhet till skärgården 
gör Stockholm attraktivt.  
 
Trots en tydlig efterfrågan av fler båtplatser är dagens arbete för att tillmötesgå detta långt 
ifrån tillräcklig. Genom att utöka antalet båtplatser, anlägga nya båtklubbar och i större 
utsträckning inkludera båtplatser vid planerande av nya stadsdelar kan ett båtvänligare 
Stockholm skapas. 
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§ 15 Motion SD om språkkrav i äldreomsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på en motion från Peter Wallmark, Sverigedemokraterna, om språkkrav i äldreomsorgen. 
 
Ärendet 
I en motion till kommunfullmäktige förslår Peter Wallmark (SD) ett obligatoriskt språktest 
med språkkrav enligt Socialstyrelsens rekommendationer vid nyanställning i äldreomsorgen. 
Han föreslår också ett språklyft för befintlig omsorgspersonal där behov finns.  
 
Förvaltningen anser att språkkrav för personal inom äldreomsorgen ska ställas inom 
rekryteringsförfarandet genom krav på en viss utbildningsnivå. Språkkunskapen bör således i 
första hand villkoras och testas för godkänt inom gällande utbildning. Förvaltningen anser att 
långsiktiga satsningar på ett språkstödjande arbete inom äldreomsorgen bör fortgå liksom de 
språkstödjande insatserna inom verksamheterna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-27. 
Dnr FAR 2021/336 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 
instämde Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V).  
 
Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram 
ett eget förslag – se Reservation nedan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Leif Söderström (SD) 
 
1. Stadsdelsnämnden föreslår att kommunalfullmäktige tillstyrker motionen. 
2. Nämnden anför därutöver följande. 
 
I en motion föreslår Sverigedemokraterna att ge socialförvaltningen tillsammans med 
utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett språktest vid nyanställning i äldreomsorgen 
för att möta Socialstyrelsens rekommendationer. Detta är en angelägen fråga som i stor 
utsträckning påverkar hur god kvalitet verksamheterna kan erbjuda brukarna.  
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Vi ser positivt på att det redan idag görs insatser för att åtgärda bristande språkkunskaper 
inom äldreomsorgen, men anser dem fortfarande vara otillräckliga. Fler åtgärder behövs för 
att garantera att de som arbetar inom äldreomsorgen behärskar det svenska språket på en god 
nivå.  
 
Genom ett språktest skapas en grund så att de som arbetar eller avser arbeta inom 
äldreomsorgen har tillräckliga kunskaper i svenska språket för att tryggt kunna kommunicera 
och arbeta med de äldre i sina befattningar. Ett test är en fingervisning, och ska inte betraktas 
som en allomfattande kontroll. 
 
Baserat på ovanstående yrkar vi att motionen skall tillstyrkas för att skapa bättre kvalitet och 
trygghet i stadens äldreomsorg. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 16 Rapportering till IVO av ej verkställda gynnande beslut för kvartal 2 år 2021 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 
IVO för kvartal 2 år 2021 av ej verkställa gynnande beslut enligt socialtjänstlagen och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
 
Ärendet 
Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 
(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 
gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Även avbrott i verkställighet ska rapporteras om avbrottet är längre än tre månader.  
 
För det andra kvartalet 2021 har förvaltningen rapporterat två ej verkställda beslut inom 
LSS-området. Båda gäller bostad, och det ena verkställs nu i augusti. Inom äldreomsorgen 
har fyra ej verkställda beslut om boende rapporterats och inom individ- och familjeomsorgen 
ett beslut om samtalsstöd.  
 
För det här kvartalet har det rapporterats betydligt färre avbrott i verkställighet som beror på 
coronapandemin än föregående kvartal. Två av dem har dessutom kunnat verkställas under 
kvartalet och två har avslutats utan att verkställas. Därmed finns just nu inga 
pandemirelaterade avbrott i verkställigheten av biståndsbeslut. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-08-13. 
Dnr FAR 2021/500 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger nedanstående protokoll samt förvaltningens sammanställning över 
ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Pensionärsrådets protokoll den 13 september 2021 
 
 Funktionshinderrådets protokoll den 13 september 2021 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 
enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 
besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 
inte kan avvaktas. 
 
1. 2021-08-24: Deltagande på distans vid stadsdelsnämndens sammanträde den 26 

augusti 2021. Dnr FAR 2021/12. 
2. 2021-09-06: Stadsdelsnämndens sammanträde den 23 september 2021 ska hållas 

inom stängda dörrar. Dnr FAR 2021/555. 
 
Förvaltningen hade redovisat besluten i en sammanställning daterad 2021-09-07. 
Dnr FAR 2020/729 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2021-05-25: Beslut om dokument i upphandling av sjuksköterskejour. Dnr FAR 

2021/446 (8:13) 
2. 2021-08-19: Tilldelningsbeslut i upphandling av sjuksköterskejour. Dnr FAR 

2021/446 (8:13) 
3. 2021-08-24: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att 

genomföra gemensam upphandling av stödsystem för beställning av 
persontransporter. Dnr FAR 2021/504. (8:13) 

4. 2021-09-03: Åtgärder för bättre sikt vid parkvägar. Genomförandebeslut efter 
inriktningsbeslut i tertialrapport 1 2021. Dnr FAR 2021/501 (8:14) 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2021-09-07. 
Dnr FAR 2020/729 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokoll samt 
förvaltningens sammanställning över ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 18 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Stora regnmängder och översvämningar (bilaga) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet även lämnat in 
följande frågor: 
 
1. Fritidsbiblioteket öppnar 1 oktober och vi undrar följande: Vilka öppettider som kommer 

att gälla? Hur kommer öppnandet att marknadsföras till våra invånare? Kommer 
fritidsbiblioteket även kommer att ha öppet på helger och lov då många är lediga och har 
tid för att låna saker? 

2. Vi önskar få en förteckning över de olika IOP stadsdelen har tecknat och hur långt de 
sträcker sig? Detta för att det ska bli lättare att få en övergripande bild hur det ser ut. 

 
Förvaltningen svarade om fritidsbiblioteket att det kommer att vara öppet kontorstider. När 
verksamheten är igång kommer vi att undersöka möjligheten att ha öppet längre någon dag i 
veckan. Vi har inte för avsikt att stänga under loven, men vi behöver kunna säkerställa att vi 
har bemanning. Vi kommer även att se över eventuell samverkan med civilsamhället. 
 
Vad gäller marknadsföring har förvaltningen gått ut med information på digitala 
anslagstavlor vid förvaltningens reception, Tuben och vid mötesplatsen i Fagersjö. Det 
kommer även att skrivas i tidningen Mitt i, som distribueras till alla hushåll i 
stadsdelsområdet, och vi undersöker just nu hu vi kan informera via det lokala föreningslivet 
och då särskilt idrottsföreningar och Sportscamps Facebooksida, där många föräldrar och 
ungdomsledare är medlemmar. 
 
Beträffande frågan om idéburet offentligt partnerskap, IOP, redovisade förvaltningen en 
sammanställning över aktuella partnerskap och deras avtalsperioder. 
 

IOP Avtalsperiod t o m 
Farsta föreningsråd om nationaldagsfirande och midsommarfirande 2021-12-31 
FOC Farsta ishockey om lovaktiviteter under en treårsperiod 2023-12-31 
Löparakademin om ungdomsprogram för högstadieungdomar samt 
sommaraktivitet och annan fortsättningsverksamhet 

2021-12-31 

Ett antal föreningsdrivna sommarlovsaktiviteter 2021 2021-08-31 
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Magelungens fiskevårdsförening om en renare och trivsammare miljö 
kring Magelungen 

2024-12-31 

FOC Farsta ishockey om sportlovsaktiviteter 2021 2021-03-31 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Svenska kyrkan och 
stiftelsen Stora Sköndal om verksamheten Himmel och Pannkaka – 
öppen mötesplats för unga med intellektuella funktionsvariationer 

2021-12-31 

 
 
Malena Liedholm Ndounou (C) beskrev skräpiga båtuppställningsplatser längs den i övrigt 
mycket fina nya Farstastrandspromenaden, och undrade vad som kan göras åt dem. 
Förvaltningen lovade undersöka och återkomma. Malena föreslog även att nämndens skulle 
få en ny presentation om strandpromenaden och hur satsningen går vidare. 
 
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand informerade om det aktuella covid-läget. Hon berättade 
också att det nu pågår samråd om den andra etappen av utvecklingen av Stora Sköndal. I den 
etappen planeras det för cirka 1 600 bostäder, förskolor, en grundskola, idrottshall och ett så 
kallat M-hus för möten, mobilitet och miljö. Stora delar av gatunätet ska förnyas och flera 
nya parker och gångstråk och cykelstråk föreslås. Man kan titta på förslaget mellan den 22 
september och den 25 oktober vid Mötesplatsen på Efraim Dahlins väg 6 A, inne på Stora 
Sköndals område. Öppettider är onsdagar klockan 10.00–17.00 och torsdagar klockan 13.00–
17.00. Det kommer inte att genomföras något fysiskt samrådsmöte. 
 
Förvaltningschefen berättade också att stadsbyggnadsnämnden kommer att behandla ett 
ärende om modulhus i Tallkrogen vid sitt sammanträde den 30 september. Information till 
närliggande hushåll går ut i samband med detta. Vi har en pågående dialog med 
stadsledningskontoret och internt och är beredda på att svara på frågor och ta emot personer 
som på olika sätt vill hjälpa till. 
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